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Zápis ze zasedání Akademického senátu Divadelní fakulty JAMU 
ze dne 16. února 2023 

 
 
Přítomní senátoři (9): Bc. Jan Doležel, doc. Mgr. Igor Dostálek, MgA. Jakub Mareš, MgA. Adam Mašura, 
BcA. Jana Mlatečková, prof. MgA. Hana Slavíková, Ph.D., BcA: Adéla Szturcová, Mgr. Petr Svozílek, 
Ph.D., MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D., 
 
Omluvení senátoři (0): 
 
Přítomní hosté (2): doc. Mgr. Petr Francán (děkan DF), Mgr. Anna Lahodová (zahraniční oddělení). 
 
 
Zahájení 
Předsedkyně AS DF Petra Vodičková přivítala senátory a hosty z řad vedení fakulty. Konstatovala, že 
zasedání AS DF bylo svoláno v souladu s Jednacím řádem AS DF a prohlásila Akademický senát 
Divadelní fakulty JAMU za usnášeníschopný.  
Předsedkyně pověřila vyhotovením zápisu ze zasedání doc. Dostálka a představila program zasedání, 
který vzali senátoři na vědomí. 
 
Program:  

1.    Nominace do Etické komise JAMU 
2.    Různé 

Program zůstal beze změn a senátoři souhlasili se změnou pořadí bodů programu. 
 
1. Různé 
Předsedkyně předala slovo děkanovi fakulty. Děkan tlumočil prosbu paní tajemnice v souvislosti s 
plánovaným vznikem Oddělení podpory vědy a výzkumu (náhrada za odcházející Adélu Dědovou), což 
senát vzal na vědomí a podpořil.  
 
Dále AS DF seznámil se stavem výběrového řízení na nového vedoucího ateliéru činoherního herectví, 
které se protáhlo až do třetího kola, ale spěje ke konci a děkan vybere ze dvou finalistů a jejich týmů. 
Avizoval také další výběrové řízení na vedoucího ateliéru Divadla a výchovy na začátku května.  
Doc. Francán informoval AS DF o uskutečněném setkání s ombudsmanem DAMU. Konsorcium 
mediátorek bylo přejmenováno na Konsorcium pomoci a bude v něm fungovat externí facilitátor se 
znalostí vnitřního prostředí fakulty. Do budoucna by měl být součástí i studentský zástupce. Fakulta 
také uvažuje o zavedení kreditového předmětu, kde se stane prevence pravidelnou součástí studia. 
Podobná potřeba platí pro pravidelnou práci s pedagogy a jejich sebevzdělávání. 
 
Dr. Vodičková vznesla dotaz, kdy bude AS DF předložena ke schválení Aktualizaci Plánu realizace 
Strategického záměru vzdělávací, tvůrčí a vědecko-výzkumné činnosti Divadelní fakulty JAMU na rok 
2023. Děkan přislíbil, že dokument bude předložen ke schvalování na nadcházejícím zasedání AS DF.  
Senátor Dostálek se dotázal, kdy bude znám výsledek úsporných opatření, které byly na DF realizovány.  
Doc. Francán informoval o prozatím dostupných vyúčtováních (ještě nejsou všechna k dispozici) - za 
leden 2023 fakulta ušetřila 122 tisíc (pára k vytápění budovy na Mozartově). V úsporných opatřeních se 
nebude pokračovat v době pravidelné výuky. Podobně se nebude posouvat začátek akademického 
roku. Následně doc. Francán opustil zasedání AS DF JAMU. 
 
2. Nominace do Etické komise JAMU  
Předsedkyně shrnula kroky, které proběhly při sběru kandidátů do Etické komise za DF. Za 
zaměstnance byli navrženi a kandidaturu přijali v abecedním pořadí: 
Mgr. MgA. Pavel Borák 
Mgr. Andrea Jochmanová, Ph.D. 
Mgr. Jiřina Hofmanová 
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Za studenty byli navrženi a kandidaturu přijali v abecedním pořadí: 
Denisa Bláhová 
Bc. Kristýna Businská 
Jana Vaverková 
 
Studentská sekce informovala o průběhu oslovení kandidátů z řad studentů a rozhovorů s nimi. Po 
krátké diskusi o kandidátech proběhlo tajné hlasování. 
 

Hlasování 
AS DF v tajném hlasování nominuje do Etické komise Janu Vaverkovou jako studentskou 

zástupkyni DF. 
 

AS DF v tajném hlasování nominuje do Etické komise Mgr. Andreu Jochmanovou, Ph.D. jako 
zástupkyni zaměstnanců DF. 

AS DF JAMU nominuje za DF jako členy Etické komise Janu Vaverkovou a Mgr. Andreu 
Jochmanovou, Ph.D. 

 
3. Různé 
Dr. Vodičková apelovala na používání komunikace skrze aplikace Microsoft Teams. Poprosila o reakční 
dobu na zápis ze zasedání tři dny, poté se bude mít za to, že člen či členka senátu se zápisem souhlasí. 
 
Z podnětu prof. Hany Slavíkové AS DF rovněž diskutoval situaci Rady pro rozhlasové a televizní 
vysílání, v souvislosti s postoji jejího člena Daniela Köppla, a dospěl jednomyslně k následujícímu 
prohlášení: „Akademický senát Divadelní fakulty Janáčovy akademie múzických umění vyslovuje 
znepokojení nad pokusy o relativizaci morálních nároků kladených na členy Rady pro rozhlasové a 
televizní vysílání. Tato instituce je garantem zdravého mediálního prostředí demokratického státu. Od 
důvěryhodnosti členů Rady se odvíjí respekt občanů k této instituci. Neschopnost rozlišit vlastní střet 
zájmů je dispozicí neslučitelnou s důvěryhodným výkonem funkce člena Rady. Proto vítáme Usnesení 
Volebního výboru Poslanecké sněmovny z 15. schůze dne 2. 2. 2023 
(https://www.psp.cz/sqw/text/text2.sqw?idd=222830) a podporujeme apel, jenž byl v jeho rámci 
vznesen.“ 
Předsedkyně AS DF přislíbila zajistit distribuci a rozeslání prohlášení AS DF JAMU na patřičná místa. 
 
V diskusi byla otevřena problematika velké časové náročnosti studia, což bylo zmíněno i na celofakultní 
diskusi nad budoucností Mezinárodního festivalu divadelních škol SETKÁNÍ/ENCOUNTER. Bc. Doležel 
promluvil o otázkách míry tolerance k extrémním zátěžovým situacím v rámci výuky a o systémových 
možnostech, jak takovémuto tlaku předcházet. Upozornil na to, že kvůli velkému množství projektů bylo 
pracovní vytížení studentů ve zkouškovém období enormní, Je třeba nahlédnout tuto situaci i ve vztahu 
k akreditacím a studijním plánům. Členové AS DF JAMU se dohodli, že se touto problematikou budou 
zabývat na dalších ze svých zasedání a požádají o účast i proděkana pro uměleckou činnost doc. Zetela.  

 
Příští zasedání senátu proběhne 16. března 2023 v 10:15 hod v učebně 106. 
 
 
 

Zápis vypracoval 16. února 2023 I. Dostálek 
 Verifikovala P. Vodičková 
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